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 DER ELTERNBEIRAT | SZÜLŐI TANÁCS 
 
 

Jegyzőkönyv 
A Budapesti Német Iskola Szülői Tanácsának ülése, 2021.01.21. 

 
Ideje: 19.00 – 20:15     Helyszin: ZOOM 
Jelenlevők: 39 szülői képviselő jelenléti ív szerint, Vámosi Judit (megbízott igazgatónő), Inken 
Hefele, Norbert Langen, Nobl Gábor (Alapítványi Tanács), Paul Pogorzalek (Tanári Tanács), Huba 
Artúr Varga (Diákönkormányzat), Sipeki Anita, Forgách Katalin (alapítvány). 
Jegyzőkönyvvezető: Torsten Braner (német) 

 Szakolczai Ágnes (magyar) 
___________________________________________________________________________ 
 
NAPIREND 
 

1. Jelenlévők üdvözlése és az ülés megnyitása 
2. Napirend jóváhagyása 
3. Az iskolai testületek beszámolója 

a. Alapítványi Tanács bemutatkozása és beszámolója 
b. Iskolavezetőség beszámolója  
c. Diákönkormányzat beszámolója  
d. Tanári Tanács beszámolója  
e. Támogató Egyesület beszámolója  

 
-zárt ülés- 
 

4. Munkacsoportok a Steuergruppe belül, szülői munkacsoportok beszámolója) 
a. Digitális munkacsoport 
b. Feedback munkacsoport 
c. Szociális munkacsoport 

5. Egyéb 
 
 
1. NAPIRENDI PONT: AZ ÜLÉS MEGNYITÁSA 
 
Anne Vizi köszönti a megjelent szülőket és vendégeket. 
 
Megállapításra kerül, hogy az ügyrend 6.1 pontja szerint a Szülői Tanács határozatképes. 
 

- Kérések az ülésen résztvevők felé:  
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- Mindenki kapcsolja ki a mikrofont és a kamerát, kérdéseket kérjük a chat funkción 
keresztül feltenni! 

- Amennyiben felmerül olyan téma, kérdés, melyet kisebb körben kellene megvitatni, 
lehetőséget biztosítunk külön zoom meeting megszervezésére.  

- A járványhelyzet és a korlátozások miatt a Szülői Tanács tevékenysége korlátozott. 
Ennek ellenére a Szülői Tanács Elnöksége rendszeres megbeszéléseket folytat az 
Iskolavezetéssel és az Alapítványi Tanáccsal.  

- Kérjük a szülőket, hogy kérdés vagy probléma esetén forduljanak a Szülői Tanács 
Elnökségéhez. 

- Hírlevél 
- Köszönet nyilvánítás a leköszönő Szülőképviselők felé  

 
2. NAPIRENDI PONT: A NAPIRENDI PONTOK ELFOGADÁSA 
 
A napirend egyhangúlag jóváhagyásra kerül. 
 
 
3. NAPIRENDI PONT: AZ ISKOLAI TESTÜLETEK BESZÁMOLÓJA 
 
a) Az Alapítványi Tanács bemutatkozása és beszámolója 
 
Norbert Langen, az Alapítványi Tanács Elnöke tájékoztatja a szülői képviselőket az alábbiakról.  
 
Az iskola operatív működése 

 
- A költségvetés a meghatározott keretek belül van 
- A tandíjak befizetése normál ütemben zajlott 
- Számla pozitívban, jelenleg nincs szükség hitel igénybevételére  

 
Igazgatóválasztási pályázat folyamatban 

 
- A pályázatok beadásának határideje 2021 február. Nem hivatalosan, de megerősítették, 

hogy több érdeklődő is van az igazgatói poszt iránt 
- A pályázatok kiértékelése március 2. hetében várható, a megfelelő pályázatok után a 

hivatalos bemutatkozás a DSB-ben előreláthatólag a húsvéti szünet után várható 
 
Bistro 

 
- Természetesen komoly kiesés, hogy a 9-12 osztály nincs jelen  
- Jelenleg némi veszteséggel üzemel, de az Alapítvány támogatja  
- A Bisztrót nem szabad közösségi térként használni, gyakran figyelmeztetni kell rá a 

gyerekeket. 
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b) Vámosi Judit, megbízott igazgató az alábbi témákról tájékoztatja a megjelenteket:  
 
Szülői Tájékoztató levél 21.01.2021 
 

- A koronavírus miatti intézkedéseket egyelőre 29.01.2021.- ig hosszabbította ma meg a 
kormány. Ezek szerint a félév végéig a 9-12 osztály továbbra is digitális oktatásban veszt 
részt. A kötelező lázmérést is egyelőre eddig az időpontig van hatályban.  

- Egyelőre nincsenek újabb határidők az illetékes minisztérium részéről meghatározva.  
 
Német érettségi 
 

- Fontos, hogy megszokott körülmények között, az iskolában bonyolítják le.  
- Minden előírás szigorú betartása fontos, hogy ne kerüljön veszélybe az érettségi. Emiatt 

a 9-12 osztály félévi bizonyítvány osztása időeltolással a sportpályán történik 
 
Változások a tanári karban  
 

- Jelenleg 3 komoly érdeklődővel folynak megbeszélések Németországból. Reményeink 
szerint a megüresedő helyeket velük megfelelően be tudják tölteni.  

  
Tanórák közötti szünetek  
 

- A vírus terjedésének megakadályozására tovább folytatódik a 10 percenkénti szellőztetés 
az osztálytermekben.  

- Takarók szétosztása sajnos a covid miatt nem lehetséges.  
 

Az igazgatónő köszöni a Szülői Tanáccsal / Elnökséggel való jó együttműködést.  
 
 
Anne Vizi kérdésére Forgács Katalin (Alapítványi Tanács) megerősíti, hogy a tornaterem javítási  
munkálatai előreláthatólag február végén fejeződnek be.  
 
 
c) A Diákönkormányzat beszámolója (Varga Huba) 

 
- Folyamatos kapcsolattartás a tanárokkal („Verbindungslehrer”) és Vámosi Judit 

igazgatónővel  
- A rendelkezések miatt semmilyen rendezvény megrendezésére nincs lehetőség 
 
 

d) A Tanári Tanács beszámolója (Herr Pogorzalek) 
  
A tanárok helyzete a jelenlegi szituációban. 
 

- A tanárok az első félév lezárásával vannak elfoglalva. 
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- Problémák: vannak diákok, akik sajnos nehezen elérhetőek. A kollégák remélik, hogy a 9-
12 évfolyamok hamarosan visszatérhetnek a normál oktatásra 

 
- Vámosi Judit megjegyzése a témához: a bizonyítványokon nincs lehetőség feltüntetni, 

hogy a diákok távoktatásban vettek részt.   
 
Somogyi Róbert kérdését megválaszolva, a fogadóórákat megtartják a tanárok, be lehet rájuk 
jelentkezni. A Schulmanager rendszerbe az 556 szülőből 531-en jelentkeztek be. Múlt héten egy 
rövid ideig nem működött a rendszer. Ennek az oka, hogy Németországban a karácsonyi szünet 
után azon a héten tértek vissza a digitális oktatásra.  
 
A DSB mobile applikáció egyelőre párhuzamosan működik a Schulmanager mellett.  
 
Szülői javaslat: Jó lenne, ha fogadóórát délutáni időpontban lehetne kérni, hogy azon a gyerek is 
jelen tudjon lenni a szülővel. Vámosi Judit kéri a szülőket, hogy ezzel kapcsolatban közvetlen az 
érintett szaktanárhoz forduljanak.  
 
Torsten Braner hozzászólása: Kérjük tájékoztassák a tanári kart, hogy a Szülői Tanácsnál 
rendelkezésre álló keretből lehetőség van bizonyos projektekhez támogatást kérni. A következő 
GLK-n (tantestületi értekezleten) mindenképpen szóba kerül ez a téma is. Addigra talán 
pozitívabban tervezhetünk a jövővel kapcsolatban.  
 
 
e) A Támogatói Egyesület beszámolója 
 
Dirk Dressel az alábbiakról tájékoztatja a jelenlevőket :  
 

- Az Elnökség tagjainak mandátuma lejárt, az újak megválasztására a korlátozó 
intézkedések miatt eddig nem kerülhetett sor.  

- Győrfi-Tóth Péter, a jelenlegi elnök örömmel veszi minnél több szülő részvételét, 
támogatását.  

- Az Egyesület tevékenysége a fennálló intézkedések miatt jelenleg erősen 
korlátozott.  

- Az Egyesület számláján jelenleg kb. 1.345.000 Ft áll rendelkezésre, mely projektek 
támogatására fordítható.  

Az Egyesület szeretné emlékeztetni a szülőket, hogy a jövedelemadójuk 1%-val támogathatják az 
egyesület munkáját. 
 
 
 – Az ülés nyilvános része befejeződött: 19.55 – 
 

–  Zárt ülés – 
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4. NAPIRENDI PONT: STEUERGRUPPE (TAG) ÉS SZÜLŐI MUNKACSOPORTOK BESZÁMOLÓJA 
 

a) Digitális munkacsoport (Somogyi Róbert) 

 
- Témakörök: Távoktatás, jelenléti oktatás, közösségi média (social media) 

- Jelenleg egy kérdőív kidolgozása van folyamatban, melyet minden szülőnek ki 
fognak küldeni. Milyen lehetőségek (Számítógép, laptop, internetkapcsolat, stb) 
állnak a tanulók rendelkezésére? Vannak- e nehézségek? Hogy zajlanak a zoom 
órák?  

- Az iskola hardware ellátottsága nagyon jó, a software és a know-how területén 
vannak tennivalók.  

- Kérjük, jelezzék közvetlen a Szülői Tanács Elnökségének, ha probléma adódik a 
Zoom-al vagy a Moodle-al.  

- Különösen a fiatalabb gyerekek esetében szeretnénk tudni mennyire működnek  
struktúráltan, felhasználóbarát módon a rendszerek.  

 
b) Elternfeedback (Szülői visszajelzések – Andreas Simon) 

- A munka lassan halad. Legfontosabb feladat egy iskolai feedback kultúra 
bevezetése. Fontos, hogy a szülők is képviseltessék magukat a munkacsoportban.  

 
c) Szociális munkacsoport  

- A munka egyelőre a szülők körében kezdődik meg. Később szeretnénk bevonni 
ebbe a tanárokat és a diákokat is.  

 
5. NAPIRENDI PONT: EGYÉB 
 
Torsten Braner, pénztárnok beszámolója 
 

- Támogatási összeg: Javaslat, hogy tájékoztassuk az osztályokat is, támogatási 
összegek igénybevételének lehetőségéről. Rendelkezésre álló összeg: kb. 2,4 millió 
Ft. A járványhelyzet után lehetőség lesz átalakítani a támogatási és adományozási 
koncepciót. 
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- Ügyrend: Kovács Tamás közreműködésével folyamatban van egy új ügyrend 
kialakítása. Aktív szülők közreműködését szívesen látják.  

 
Andreas Simon hozzászólása: A Szülői Tanács Elnöksége kezdeményezi, hogy a Steuergruppe 
hozzon létre egy munkacsoportot, mely a Begegnungskonzept-ben  kitűzött célok 
megvalósulását koordinálja .  
 
 
Anne Vizi megköszöni a részvételt és 20:15-kor bezárja az ülést.  
 


